
 

 

 

 

 

 

Voorwoord bestuur 
 

Het jaar 2022 stond in het teken van proef Expeditie tochten met 
schoolkinderen, groep 7 en 8 en onze missie uit te dragen op verschillende 
evenementen. 
Daarnaast hebben we niet stilgezeten om nieuwe vrijwilligers te werven. 
Hieronder zie je wat er in dit jaar allemaal is georganiseerd. 
  
Johan H.M. Vos  
Voorzitter Stichting Erfgoed Sterke Yerke 
 
 

Activiteiten in 2022  
 
Pier de Plastic Jutter is in dit jaar door het bestuur geïntroduceerd. Het is een 
fantasie figuur die op diverse locaties en aan onze meevarende gasten op een 
speciale manier verteld over de vervuiling van plastic in de zee. De rol van Pier 
wordt vertolkt door 3 professionele verhalenvertellers. 
 

Op 20 mei is er een prachtig evenement georganiseerd door de Lions Wolvega 
e.o.. Maar liefst 400 kinderen waren aanwezig op de Spokeplas bij Noordwolde. 
De opdracht aan de kinderen was, bouw een vlotje van overtollig materiaal en 
de mooiste, apartste en snelste mogen met hun klas een Expeditie beleven op 
het Wad met de Sterke Yerke. Daarnaast was er ook een wedstrijd om met een 
groep zelf een vlot te bouwen waar dan 1 van de groep op eigen kracht een 
wedstrijd op het meer moest varen.  
In juni 2023 vindt het 2e evenement plaats met waarschijnlijk nog meer 
deelnemers. 
 

Op 24 mei heeft zeilmeisje Laura Dekker de Sterke Yerke gedoopt in hartje 
Leeuwarden. 
Dit feest werd opgeleukt door een dweilorkest die werden vergezeld door de 
kinderburgemeester van Leeuwarden en 12 jonge kinderen in Yerke tenue. 
Na de doop was er een samenzijn in de Neushoorn. 
 
 



 

 

In de eerste helft van het jaar is er hard gewerkt aan het vervaardigen  
van 2 Fryslân Dok documentaires over de geschiedenis van het totale  
project Sterke Yerke. Dit initiatief kwam van Omrop Fryslân en gaf voor het 
maken Gerard van der Veer de opdracht. De documentaires zijn uitgezonden 
op NPO Start en Omrop Fryslân en te zien op onze site onder het kopje Historie 
en dan naar Fryslân Dok I en II. 
 

In juli waren official partner van Harlingen Sail. Met onze presentie trokken  
we veel aandacht door alle communicatie vanuit o.a. het evenement en 
naamsbekendheid bij de jongere generaties. Onze toertjes met betalend 
publiek langs de Tall Ships was een schot in de roos. 
 
Op 11 juli is op verzoek van de Waddenverenging een 
samenwerkingsovereenkomst ondertekend door Lutz Jacobi en onze voorzitter 
Johan Vos. In deze winter vinden de gesprekken plaats over de invulling van de 
samenwerking. 

 

We hebben met deelname aan de Friese Elfstedenweek te water bijna alle 
Friese steden bezocht. Ook hier hebben we onze missie op een juiste manier 
weten neer te zetten. 

 

In de aflopen zomer hebben we 5 Expeditie tochten op het wad 
met kinderen van de basisscholen mogen beleven. Ieder kind ontvangt bij het 
aan boord gaan een 24 pagina tellend logboekje met o.a. illustraties van wat er 
zoal leeft in en op de Waddenzee. In dit proefjaar mogen we concluderen dat 
dit een groot succes was. Van de scholen hebben we alleen maar 
complimenten mogen ontvangen.  
Het succes wordt natuurlijk ook bepaald door de enthousiaste bemanning en 
het onderzoekteam op de wal. 

 
In augustus waren present op de Sneekweek. De Yerke heeft de gehele week 
gefungeerd als contrafinish vlot.  Naast de start/finish toren hebben we onze 
caravan met picknick banken geplaatst. Er werden door  
de horeca helaas nog plastic werkwerpbekers gebruikt. Daar is door ons      
natuurlijk op een vriendelijke manier commentaar op gegeven. Het bestuur van 
de KWS heeft ons toegezegd dat dit desnoods bij de wet volgend jaar niet meer 
zal gebeuren. Ook hier hebben we in diverse media veel aandacht gekregen. 
 

 



 

 

En dan in september op naar Dokkum om deel te nemen aan de 
Admiraliteitsdagen. Ook hier hebben we ons op een prachtige manier 
kunnen presenteren en heeft de lokale radio, TV en schrijvende pers veel 
aandacht aan ons besteed. 

 

Op 24 september is in het Fries Scheepvaartmuseum de familietentoonstelling  
“Expeditie Sterke Yerke van Olievervuiling tot Plastic Soup” geopend die tot 
begin maart 2023 was te bewonderen. 
Ook onze Pier heeft op gezette tijden zijn verhaal gehouden. De Yerke heeft 2 

dagen achter het museum gelegen en de kwaliteit van de bezoekers was erg 

hoog.  

We zijn ook gesprek met de gemeente Harlingen of onze expositie 

in begin volgend jaar overgeheveld kan worden naar Harlingen,  

het lijkt positief en zodra er meer bekend is melden we dit. 

 

Eind oktober is de Yerke bij onze sponsor Multiship Holland in Harlingen op de 
wal geplaatst. Door sponsor FOV is bekeken hoe de het onderwatergedeelte er 
uit ziet, hier zijn 5 verschillende soorten anti aangroei systemen gebruikt. Alle 
buizen zijn door de mannen van de Friese Olie- en Verfhandel weer voorzien 
van een nieuwe laag. De masten zijn eraf gehaald, dit om extra antennes te 
plaatsen voor project Z. Verder zijn er verbeterpunten uitgevoerd. De 
werkzaamheden bovendeks worden komende winter in Leeuwarden verricht. 
 
In de Sterke Yerke organisatie zijn inmiddels meer dan 50 vrijwilligers actief.  
Hier zijn we erg trots en dankbaar voor. De diversiteit van de mensen in de club 
heeft ons in 2022 nog sterker gemaakt. Maar we zijn op zoek naar nog meer 
vrijwilligers zoals schippers en schrijvers.  
 
In september heeft ons bestuurslid Heleen Engwerda aangegeven om vanwege 
drukke werkzaamheden met haar bedrijf als secretaris afscheid te nemen. 
Janet de Graaf neemt als nieuw bestuurslid haar taken over. 
Verder is ons bestuur uitgebreid met de komst van Marten Veenstra uit   
Bontebok.  

 

Door een extern creatief team, bestaande uit Wytze Visser, niet de onze en 
Werner Rinia is hard gewerkt aan een 4 minuten durende film waarvan Henri 
Vos de opnamen heeft gemaakt. De première vond begin november plaats in 
Leeuwarden aan alle besturen van Rotary Friesland. 
 

 



 

 

In de laatste week van dit jaar komen we erachter dat de Sterke Yerke is 
gestolen. Gelukkig blijkt het een Nieuwejaarstunt te zijn van  
Frijsteat Folgeren en krijgen we de Yerke weer ongeschonden terug. 
 
Ons Educatieteam onderhoud nauwe contacten met MBO en HBO scholen. 
Er vindt regelmatig overleg plaats met de Friese Poort, Friesland College,  
NHL Stenden en Van Hall Larenstein. 
 
In het jaar 2024 bestaat Sterke Yerke 50 jaar. 
Aan dit Gouden Jubileum gaan we zeker aandacht schenken, hoe weten we nog 
niet maar we hebben nog even de tijd om daar invulling aan te geven.  

 

Als laatste willen we alle nieuwe sponsors bedanken voor hun royale bijdrage. 
 
 
Op 31 december 2022 zag ons bestuur er als volgt uit:  
Johan H.M. Vos (voorzitter)   
Wilfred de Jong (vicevoorzitter)  
Janet de Graaf (secretaris) 
Lex Vergnes (penningmeester) 
Marten Reitsma  
Margreeth Themmen  
Marten Veenstra 
Er is geen bezoldiging voor bestuursleden. Het bestuur houdt zich bezig met 
het coördineren van activiteiten in het kader van de volgende missie en visie:  
 
Missie 
Sterke Yerke is een avontuur voor jonge mensen op een simpel zeilvlot, die 
willen laten zien dat je met weinig veel kunt bereiken. Inzet, 
doorzettingsvermogen, avontuur en een goed netwerk zijn daarentegen 
essentieel. Wij zijn ervan overtuigd dat geloofwaardige en succesvolle 
initiatieven klein en thuis beginnen. Door bewustwording te creëren en 
mensen zo in beweging te krijgen. Stapje voor stapje. Waar de vriendengroep 
in 1974 mee begon, willen we overdragen aan een nieuwe generatie, over de 
hele wereld.  
 
Visie 
Werd er in 1979 nog onderzoek naar de olieverontreiniging van de oceaan, 
vandaag de dag willen we onderzoek doen naar plastic in zee en aandacht 
vragen voor het gebruik en de gevolgen van plastic. Wij wensen een wereld 



 

 

zonder plastic in de natuur en willen dat de fabrikanten, overheden en 
consumenten zich bewust worden van hun aandeel in de plastic vervuiling. 
Daar gaan we voor! En dat doen we samen!  
 
 
Commissies en bijbehorende 1e verantwoordelijk/aanjager:  
1. Onderhoudsteam  Marten Reitsma  
2. Evenemententeam  Johan Vos  
3. Redactieteam   Johan Vos 
4. Sponsorteam   Lex Vergnes 
5. Website    Lex Vergnes  
6. Social Media team  Wilfred de Jong  
7. Financieel team  Lex Vergnes 
8. Juridisch team   Johan Vos 
9. Educatieteam   Margreeth Themmen  
 
Ondersteunende professionals:  
- Notariskantoor Volders  
- Administratiekantoor Acento / Gerard Ganzevoort  
- Advocatenkantoor De Haan  
 
Ambassadeurs: 
- Wiebe Wieling, voorzitter Friesche Elfstedentocht  
- Lutz Jacobi, directeur Waddenvereniging  
- Douwe Faber, DGA Ekwadraat Groep 
- Edison Rijna, Gezaghebber Bonaire  
- Oeds Westerhof, Fryslân 2018 


